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2021… 

 
 

Kedves Gyerekek! 

Elbúcsúztattuk az óévet, 2020-at. Sajnos nagyon nehéz év volt, sok 

lemondással, nehézséggel, iskolától való elszakítottsággal, járványügyi 

intézkedésekkel. Bízzunk benne, hogy 2021-ben sokkal jobb lesz mindenki 

számára!  Ilyenkor szoktunk újévi fogadalmakat tenni, amire nem érdemes 

legyinteni, hiszen – ahogyan ti is megfogalmaztátok néhány etika órán - 

ilyenkor beismerjük hibáinkat, amelyen változtatni szeretnénk. A fogadalommal 

pedig a jóra törekszünk, ezt az igyekezetet pedig meg kell becsülni!  A Gáborélet 

idei első száma azonban még inkább a tavalyi év decemberi eseményeit 

dolgozza fel, így például az osztálykarácsonyokat vagy a téli szünet vidám 

pillanatait. Idei első sztárinterjúnk az első Megasztár győztesével, a kiváló 

hangú, nagyon népszerű énekesnővel, Tóth Verával készült. Új rovatot is 

indítunk „A hónap könyve” címmel, melyben egy-egy gyerek fog majd 

könyvajánlójával olvasásra buzdítani benneteket. Újra jelentkezik a Gáborosok 

a nagyvilágban rovatunk, ezúttal Írországból. De természetesen olvashatóak 

megszokott rovataink is, mint a „Miért jó Gáboros ifinek lenni”, a „Régen volt, 

hogy is volt”, „A hónap tanára”, „A hónap tanulói”, az „Aktuális”, a vicces „Ti 

mondtátok”, illetve Marika néni és Zoli bácsi is jelentkezik szokásos rovataival a 

madarakról és a havi évfordulókról. Nekünk pedig nincs más dolgunk, mint 

eláruljuk a mi újévi fogadalmunkat: 2021-ben is végig, kitartóan, színvonalasan 

próbálunk szórakoztatni benneteket a Gáborélet havi számaiban. Nektek pedig 

kívánunk sikeres, eredményes és boldog új évet! 

 

 

Erdős Levente 



4 

 

Miért jó Gáboros ifinek lenni? 

 

 - Demeter Dániel 
 

2013. év elején kerültem át egy másik iskolából Kati néni osztályába, majd 

felsős éveimet Zoli bácsinál töltöttem, és 2019-ben végeztem a Nádasdy utcai 

épületben. Jelenleg a BGSZC Ganz Ábrahám Két Tanítási Nyelvű Technikumba 

járok, ahol Informatikát tanulok. Számomra nem volt kérdés, hogy ifi leszek-e 

vagy sem, hogy rendszeresen találkozhassak az alatt a pár év alatt szerzett 

barátaimmal. Persze nem csak a barátok miatt vagyok ifi, hanem így 

lehetőségem van egy-egy iskolai rendezvényt, például a sulibulit vagy a 

farsangot a volt tanáraimmal együtt szervezni és kivitelezni, ami nagyon 

mulatságos tud lenni. Sajnos eddig nem volt sok lehetőség programokat 

szervezni a koronavírus-járvány miatt, de remélem, ez hamarosan megváltozik! 

A jövőben pedig szeretnék részt venni a Gábor tábor szervezésében is, már akár 

ebben az évben is, ha meg lesz tartva. 

Terveim szerint - és mivel látom, hogy erre is van lehetőség - nem szeretném 

még egy ideig abbahagyni az ifiskedést. 
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Régen volt, hogy is volt… 

Sok idő telt már el azóta, amióta a Gábor Áron Általános Iskola először megnyitotta 
kapuit. Ahogy teltek az évek, úgy mentek és jöttek a diákok, akik közül a legtöbben még 
ma is szívesen emlékeznek vissza az itt töltött évekre. Ezúttal Kalash Kristóf, a 
Nádasdy utcai épület egykori diákja mesélt nekünk. 

 
Mikor jártál ide, és ki volt az 
osztályfőnököd?  

2003-tól 2011-ig jártam a Gábor Áron 
Általános iskolába, bár amikor 
elkezdtem, akkor még Jókai Mór 
Általános Iskola néven futott. Az alsós 
osztályfőnököm egy Vincze Éva (akkor 
nekem még Éva Néni) nevű 
fantasztikus tanár volt, aki már egy jó 
ideje nem tanít ott, de én voltam olyan 
szerencsés, hogy az ő osztályába 
tartoztam. Sok fantasztikus emlékem 
származik tőle, és a mai napig 
szeretettel gondolok vissza rá. A felső 
tagozatot egy Révész Éva nevű 
osztályfőnökkel kezdtem, de ő csupán 
egy évet töltött az osztállyal, és az ő 
helyét vette át az utolsó általános 
iskolai osztályfőnököm, Vincze Iván. 
Róluk is nagyon szép emlékeim 
vannak, Ivánnal meg még egy baráti 
kapcsolat is kialakult az évek alatt, ami 
a mai napig tart. 

Mennyiben volt más akkoriban az 
iskola és a tanulás?  

Az iskola épülete nem volt merőben 
más a legfrissebb emlékeimhez képest. 
Ha jól emlékszem, mire én oda 
kerültem, már a tornacsarnok is állt. 
Bár azt nem tudom, hogy a tanítás 

jelenleg milyen ott, de bízom benne, 
hogy még mindig olyan jó, mint 
amilyennek én tapasztaltam meg, mikor 
oda jártam. 

Milyen ma már különlegesnek 
mondható, emlékezetes iskolán kívüli 
események voltak akkoriban? 

Olyan szokás vagy program, ami ma 
már különlegességnek számíthat, 
csupán egy jut eszembe, és az az 
úgynevezett DÖK (Diák 
Önkormányzati) nap. Minden év vége 
felé, amikor már jó volt az időjárás, az 
iskola ki lett vezényelve egy rétes-
dombos helyre (amit sajnos már nem 
tudok felidézni, hol lehetett pontosan), 
és ott különböző játékokkal és 
kihívásokkal töltöttek egy napot az 
iskola diákjai. Határozottan az egyik 
fénypontja volt minden tanítási évnek.  

Mely tanáraidra emlékszel vissza 
szívesen? 

Bátran merem mondani, hogy minden 
tanáromra szívesen emlékszem vissza, 
sőt még olyan tanárokra is, akik nem is 
tanítottak, de valahogy sikerült az ő 
figyelmüket is magamra vonni 
valamilyen formában. (Legyen az azért, 
mert szerepeltem egy karácsonyi 
előadásban, vagy mert véletlenül 
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széttörtem egy tanári asztalt.) Ha 
viszont meg kell neveznem néhány 
tanárt, akik a legnagyobb hatást 
gyakorolták rám, akkor az alsós 
osztályfőnökömet, Vincze Évát és 
későbbi felsős osztályfőnökömet, 
Vincze Ivánt emelném ki, továbbá 
egykori történelem tanáromat, Banka 
Zoltánt. Az említett osztályfőnökeim a 
megtestesülései annak, amikor valaki 
szereti a munkáját, és nem csupán 
mostani felnőtt, de már akkori 
gyerekszemmel is lehetett látni, hogy 
erejükön felül tettek meg mindent azért, 
hogy a gyerekek fejlődjenek, és jó 
élményekkel gazdagodjanak. Félreértés 
ne essék, Banka Zoltán is rendelkezett 
ezekkel a tulajdonságokkal, de ő ezeken 
felül még a rengeteg, különböző 
témában való jártasságával, 
intelligenciájával és humoros óráival is 
belevéste magát az emlékeimbe. Úgy 
gondolom, ő is élvezhette valamennyire 
a kiskamaszkori önmagam társaságát, 

mert előfordult, hogy bizonyos témák 
kibeszélését órák közötti szünetekben is 
folytattuk.  

Miért szerettél ide járni? 

Azt, hogy miért szerettem ebbe az 
iskolába járni, talán a fentebb említett 
emlékek és élmények össze is foglalják. 
Szerencsésnek tartom magam, hogy 
ilyen tanárokkal voltam körülvéve, a 
nyolcadik év végére pedig egy egészen 
erős osztályközösség is 
összekovácsolódott, ám az sem 
magától. A számtalan program, amit az 
iskola szervezett, segített az 
osztályoknak (legalábbis az enyémnek 
mindenképpen) összekovácsolódni és 
megtörni a hétköznapok monotonitását. 
Egy napját nem bántam meg az ott 
töltött nyolc évnek, még akkor sem, ha 
gyerekfejjel voltak néha nehezebb 
napok is. 

 

---------------------------------------------------- 

Aktuális 
A 2019-20-as tanévben is részt vettünk 
a kerületi könyvtári munkaközösség 
"Olvasni jó!" könyvolvasó versenyén, 
amelyen Fazekas Márta könyvtárosunk 
vezetésével II. helyezést értünk el.  

Bede Júlia 3.a, Huszár Sára 3.b, Kiss 
Richárd 3.b Bede Orsolya 4.a, Fehér 
Zsófia 4.b, Németi Vilmos 4.b Páder 
Bálint 4.b, Szerdahelyi Dorka 4.b, 

Thieu Khahn Linda 4.a, Dió Mihály 
6.a, Galambos Anna 6.a. 
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A hónap sztárja: 

TÓTH VERA 
A TV2 énekes-tehetségkutatója, a 
Megasztár 1. évadának győztese 
2003-2004-ben vált híressé. 4 lemeze 
jelent meg, melyből az első máris 
aranylemez lett. 2005-ben Bravo 
Otto-díjat kapott, majd 2008-ban a 
kortárs magyar zeneművészeti 
alkotótevékenységéért Artisjus-
díjban részesült. 2015-ben bekerült 
A Dal eurovíziós dalválasztó show 
elődöntőjébe. Két zenés színházi 
darabban is szerepelt, és könyve is 
jelent meg Gyémánt címmel. Tóth 
Vera azóta is él a pályán és virul, új 
daláról is szól majd interjújában, 
melynek kérdéseit Kiss Ramóna 7.a 
osztályos tanuló állította össze. Mi 
pedig további sok sikert kívánunk 
sokunk egyik kedvencének!      
  
 
Mikor gondolta először, hogy 
énekelni szeretne? 
 
Körülbelül középsős lehettem. Minden 
ovist ezzel “traktáltam”.  
 

 
 
 
Mi szeretett volna lenni 
gyerekkorában? 
 
Űrhajós, de hamar elillant ez az álom. 
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Melyek voltak a kedvenc tantárgyai? 
 
Irodalom és a nyelvtan. 
 
Milyen iskolai csínytevései voltak? 
 
Hú, például megdobtuk hógolyóval az 
igazgatónőt, olyan “jól” sikerült, hogy 
eltört a szemüvege. Intőt is kaptunk érte 
- megérdemeltük. 
 
Ki volt a példaképe gyerekként, akire 
felnézett? 
 
Apu meg anyu.   
 
 
Milyen volt, és milyen most a 
kapcsolata testvérével? 
 
Nagyon viharos volt, és ahhoz képest 
most világbéke van kettőnk között.  
  
 
Mit érzett akkor, amikor megnyerte 
a 2003/2004-es Megasztárt, amivel 
híressé vált? 
 
Nem hittem el, azt hittem álmodom. 
Ezért is lett Ébren álmodom az első 
lemezem címe.  
 
Milyen tervei vannak a pályán és az 
életben? 
 
Sok minden. Szeretném folytatni a 
turnémat, amit Pásztor Annával és 
Vitáris Ivánnal csinálunk, szeretnék 

még legalább egy dalt kihozni év 
végéig videoklippel. Az idei évet már 
egy klassz dallal indítottuk. A tükör 
túlfelén szól szerelemről, önbecsülésről, 
önmagunk szeretetéről, arról, hogy 
bármi történik velünk, magunkban 
akkor is hinni kell. (Itt meghallgatható: 
https://youtube.com/watch?v=qWawepx

Z-nI&feature=share ) 
 
Mit tanácsolna azoknak a 
gyerekeknek, akik énekesek 
szeretnének lenni? 
 
Azt, hogy csak lazán, mert ha igazán ez 
a pályád, akkor nagyon sikeres leszel! 
  
 
Ha lehetne egy kívánsága, mi lenne 
az? 
 
Hogy újra közönség előtt 
koncertezhessek. 

 

Kiss Ramóna 7.a 
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A hónap tanára: 
Tardi-Kapcsos Tünde 

 - Tünde néni, ahogy még 
nem ismertétek 

Idén a Fő utca épületébe új 
matematika szakos tanárnő érkezett, 
aki nagy lelkesedéssel vágott bele a 
munkába. Bár egy kis ideig 
szüneteltette pedagógiai 
tevékenységét, élvezi, hogy újra 
taníthat. A Bolyai matematika 
versenyre pedig olyan jól 
felkészítette diákjait, hogy azok egy 
1., egy 2. és egy 4. helyezést is 
elértek csapatban. Most ismerjétek 
meg Tünde nénit közelebbről ezzel az 
interjúval!    

1. Miért pont a tanári pályát 
választotta?  

Az első kémiával kapcsolatos 
élményeim édesapámhoz kapcsolódnak. 
Ő eredeti végzettsége szerint 
vegyésztechnikus volt, és 
gyerekkoromban sok érdekes kísérletet 
végzett velem otthon. Persze olyan 
dolgokat csináltunk, amikhez nem 
kellettek különleges vegyszerek, hanem 
a háztartásban megtalálhatók voltak. 
Gyerekszemmel varázslatos dolog volt 
kristályokat növeszteni, színskálát 
csinálni káposztaléből stb.. Később az 
általános iskolai kémia tanárnőm 
tovább erősítette bennem a kémia 
szeretetét, így vegyipari középiskolába 
mentem. A középiskolában viszont  

annyira megszerettem a matematikát is, 
hogy komoly döntés elé kerültem, 
amikor az egyetemi továbbtanulásra 
került a sor. Melyik irányba menjek, 
matematikusnak, vagy 
vegyészmérnöknek tanuljak tovább. 
Végül a vegyészet győzött. Azonban az 
egyetem alatt rájöttem, hogy nem 
akarom az életemet egy laborban vagy 
üzemben eltölteni, hanem 
matematikával is szeretnék foglalkozni, 
így irányt váltottam, és átjelentkeztem 
matematika-kémia szakra, és tanár 
lettem. 

2. Mi szeretett volna lenni 
gyerekkorában? 

Vegyészmérnök szerettem volna lenni. 
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3. Mik voltak a kedvenc tantárgyai? 

Elsősorban a reáltárgyakat szerettem. 

4. Voltak-e iskolai csínytevései? 

Alapjában nagyon jó gyerek voltam, 
nem voltak csínytevéseim.     

5. Miért pont a matematika tanítását 
választotta? 

Ezt fentebb kifejtettem. 

6. Hogyan került az iskolánkba? 

Ildi nénivel találkoztam egy színházi 
előadáson, aki megkérdezte tőlem, 
hogy nem akarok-e matematikát 
tanítani? Én pedig igent mondtam, mert 
tényleg elhatároztam, hogy újra 
visszatérek tanítani. 

7. Mit szeret csinálni 
szabadidejében? 

Amikor csak tehetem, túrázom, 
biciklizek, futok és tavaly elvégeztem 
egy szakács iskolát, főzni is szeretek. 

8. Mi a kedvenc háziállata? 

A kedvenceim a macskák. Szeretem a 
függetlenségüket, hogy azt csinálják, 
amihez kedvük van. 

9. Hová szeret járni kirándulni? 

Magyarországon a kedvenc hegységem 
a Bükk, de nagyon sokat járok a 
Mátrába, a Börzsönybe, a Cserhátba, a 
Pilisbe és a Bakonyba. Amíg lehetett 
utazni, sokat voltam az Alacsony- és 

Magas-Tátrában és az Alpokban is. 3 
éve megmásztam a Kilimandzsárót, 2 
éve pedig Nepálban az 5400m-es 
Thorung La hágón keltem át. Remélem, 
még sok hasonló magas hegyre eljutok. 

10. Milyen zenét szeret hallgatni? 

Alapjában klasszikus zenén nőttem fel. 
De mostanában sokat hallgatom 
gyerekeim hatására pl. az Imagine 
Dragons-t. 

11. Mi a kedvenc étele? 

Szárnyasok bármilyen formában. 

12. Milyen gyerekeket szeret tanítani 
leginkább? 

Mindenkit másért szeretek: akik nagyon 
okosak, azokkal lehet szárnyalni, 
akiknek többet kell magyarázni, azokat 
meg kihívásnak érzem. Szóval 
matematikát tanítani jó. 

13. Tett-e újévi fogadalmat? 

Nem. 

13+1. Ha lehetne 3 kívánsága, mi 
lenne az? 

1, Repülni a hegyek felett, mint egy sas 
(nem siklóernyővel, nem ejtőernyővel, 
hanem sasként). 

2. Érezni azokat a szagokat, amit egy 
kutya képes érezni. 

3. Úgy látni a világot, ahogy a légy lát 
az összetett szemével. 
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A hónap tanulói 

decemberben

 

Pintér Viktor 7.c 

Azért fontos a tanulás, hogy a jövőben 
több sikert el tudjunk érni. Szüleim is 
inspirálnak a tanulásra, általában 
motivációs beszéddel. Kedvenc 
tantárgyam a kémia.  A jövőben 
szeretnék amerikai focival is 
foglalkozni, de csak 16 éves kortól 
engedélyezett, addig arra készülök 
különböző egyéni edzésekkel. 
Novemberben tagja voltam a Bolyai 
matek versenyen első helyezést elért 
csapatnak. Más matekversenyekre is 
járok, de a csapatversenyeket 
preferálom.  Hobbim a videójátékok és 
a sport. Még nincs tervem a felnőtt 
életre, de már megfordult a fejemben, 
hogy talán pilóta leszek. Szeretek ide 
járni, mert össze tudom hasonlítani a 
nővérem iskolájával, és többek közt az 
oktatás minősége miatt örülök, hogy ide 
járhatok.  

 

Szkladányi Krisztián 7.c 

Azért fontos a tanulás, hogy majd 
legyen jó munkánk és sok pénzt 
kereshessünk. Szüleim is szoktak 
segíteni a tanulásban. Kedvenc 
tantárgyam a kémia. Novemberben 
tagja voltam a Bolyai matek versenyen 
első helyezést elért csapatnak. Nem 
izgultam a verseny előtt, de közben 
azért meg kellett vitatni a feladatokat a 
csapaton belül. Más matekversenyekre 
is járok, és én is a csapatversenyeket 
szeretem inkább. Szabadidőmben 
videójátékozom, filmezek vagy otthon 
segítek a szüleimnek. Még nem tudom, 
hogy mi leszek, ha nagy leszek, de 
informatikai területen szeretnék 
elhelyezkedni. A barátok és az 
osztálytársak miatt jó ide járni, és ez 
sokkal jobb suli, mint ahová 5. 
osztályos korom előtt jártam. 
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GÁBOROSOK A NAGYVILÁGBAN 

 
      Gaál Dorottya – Írország 

 

 
 

Mikor jártál iskolánkba, és ki volt az 
osztályfőnököd? 

1989-1993 között jártam a Fő utcai 
épületbe, az első matek tagozatos 
osztályba, amelynek osztályfőnöke 
Hartainé Ági néni volt. Ő később egy 
darabig igazgatóhelyettes is volt. 

 

Hogyan jutottál el a Gábor iskolából 
Írországba, azaz mi a te 
élettörténeted? 

Az én élettörténetem igen hosszú. 
Voltam légi-utaskísérő a Malévnál, 
tanítói gyakorlatomat a Fő utcában 
csináltam meg Kriszta néninél, majd 
tanítottam ott egy ideig, majd újra 
felszálltam a felhők közé. Miután 

édesanya lettem, nem szerettem volna 
repülni, így újra tanítani kezdtem, de 
vidéken. Mikor Budapestre költöztem, 
nem tudtam a Fő utcai épületbe menni 
dolgozni, így kerültem az akkor már 
egy iskolaként üzemelő, Nádasdy utcai 
épületbe. A párom évek óta Írországban 
dolgozott, kétlaki életet élt. 2018-ban a 
tavaszi szünetet Írországban töltöttük, 
és akkor jött a gondolat, hogy a 
fiamnak milyen jó nyelvtanulási 
lehetőség lenne, ha kiköltöznénk 1 évre 
Írországba, és így együtt is élnénk, mint 
család. Így jutottunk ki. 
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Mivel foglalkozol? 

Jelen pillanatban óvónőként dolgozok 
egy preschool-ban. Ez az állami óvoda 
itt, és a gyerekek napi 3 órát vannak 
csak bent. 

 

Jellemeznéd pár szóban a várost, 
ahol élsz? 

Ez egy vidéki kisváros az ország 
nyugati csücskében a Shannon folyó 
torkolatában. A közeli nagyváros az 
ország 3. legnagyobb városa, ahol 
egyetem, kórház, minden van. Nagyon 
szeretem a városunk, mert családias, 
sokan ismerik egymást. Itt nem 
jellemző a lakótelep, mint otthon. Mi 
egy kertvárosi részben lakunk, ami 
körül van véve sok zöld területtel, 
körülbelül Wekerléhez tudnám 
hasonlítani. Csöndes város, de 
hétköznapokon elég nagy tud lenni a 
forgalom. 

 

Miben más az a hely, mint Budapest? 

Nagyon más, mint Budapest. Ez egy 
kisváros, ahol inkább kertes házak a 
jellemzőek kis kerttel. Nincs az a 
nyüzsgés, de a csúcsidőben (iskolába 
menet és este 17 óra körül) azért tud 
nagy forgalom lenni. Az emberek 
kedvesek, mosolygósak, segítőkészek. 
Az írek a problémáik ellenére is 
igyekeznek mindenhez pozitívan 
hozzáállni. A gyerekek nagyon sokat 
töltenek a parkokban, zöldben focizva, 

hurlingezve (ez a nemzeti sportjuk). 
Minden hétvégén nagy rugby meccs 
van, amit sokszor a helyi pub-ban 
(kocsma, ahol étkezni is lehet) nézik 
meg közösen szurkolva. A helyi 
tengerpartok, ha jó az idő zsúfolva 
vannak a kirándulóktól. Sokat esik az 
eső és sokat fúj az erős szél, nem ritka a 
hurrikán sem, de azért nyáron voltak 
szép napsütéses heteink is. Igaz, itt 
nincs annyira meleg, mint otthon. 

 

Mint más, külföldi mentalitást felvett 
ember, milyen tanácsaid lennének a 
mai fiataloknak? 

Tanuljanak nyelvet és lássanak világot, 
mert érdekes emberekkel és kultúrákkal 
tudnak megismerkedni. Egy nyelvet 
leginkább az élő környezetben lehet 
megtanulni, és minél fiatalabb az 
ember, annál könnyebben. Én nem 
bántam meg, hogy külföldre költöztem. 

Legyetek pozitívak és segítsétek 
egymást, ne mindig a rosszat lássátok 
mindenben! A pohár, ha félig tele van, 
azt kell észrevenni, hogy az egyik fele 
már tele van, és nem azt, hogy a másik 
fele még üres. 
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A hónap könyve 

L. Pichen: Tom Gates  (Többnyire) 

Zseniális ötletek  

Tom Gates egy 5.-es fiú, aki alapvetően nem rossz, 

de általában a „zseniális ötletei” rosszul sülnek el. 

Kissé szemtelen, sokszor elkésik a suliból, szereti 

megúszni a feladatokat, de egyébként jól nevelt 

gyerek, csak egy kissé huncut. ����  

Van egy nővére, akivel mindig csipkedik egymást, 

és két legjobb barátja, akikkel egy zenekarban játszanak a garázsukban, 

melynek ’EbZombik’ a neve. Készülnek az iskolai tehetségkutató 

versenyre.  

Szüleivel jó viszonyban van, bár nem mindig az elvárásuknak megfelelően 

viselkedik. 

Könnyen olvasható, sok benne az illusztráció, a 

vicces megjegyzés, mozgalmas történet a sok 

cselekmény miatt. 

Ráadásul az író néhány könyves játékkal is 

gazdagította a kötetet, mint például a lapok 

pörgetésétől táncoló bogárka. 

Az olvasni szerető gyerekeknek kiváló 

olvasmány, de azoknak is ajánlom, akik 

szívesebben fognak tabletet a könyvek helyett: 

igazán lerakhatatlan, mókás kis kötet. ���� 

 

Radák Dóra 5.a  
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E hónapban történt…  

FONTOS ÉVFORDULÓK – JANUÁR 

1020 éve, 1001. január 1-jén I. Istvánt Magyarország királyává koronázták. 

120 éve, 1901. január 1-jén létrejött Ausztrália. 

320 éve, 1701. január 1-jén a sárosi kastélyban letartóztatták II. Rákóczi Ferencet, és 
több társával együtt a bécsújhelyi börtönbe kísérték. 

200 éve, 1821. január 1-jén Missouri lett az USA 24. állama. 

180 éve, 1841. január 2-án megjelent a Kossuth Lajos szerkesztette Pesti Hírlap első 
száma. 

500 éve, 1521. január 3-án Luther Mártont a pápa kiközösítette, miután előzőleg 
eretneknek nyilvánította. 

720 éve, 1301. január 14-én a budai várban meghalt III. András magyar király. 

750 éve, 1271. január 18-án meghalt Árpád-házi Szent Margit, IV. Béla lánya. 

120 éve, 1901. január 19-én megalakult a Magyar Labdarúgó Szövetség (MLSZ). 

1980 éve, Kr. u. 41. január 24-én merényletet követtek el Caligula császár ellen 
Rómában. 

120 éve, 1901. január 27-én meghalt Giuseppe Verdi olasz zeneszerző, korának 
legtöbbet játszott operaszerzője. 

 

 

Összeállította: 

Banka Zoltán 
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Ismered madarainkat?  Ismered madarainkat?  Ismered madarainkat?  Ismered madarainkat?  ----    JanuárJanuárJanuárJanuár    

A facebookon tette közzé ezt a madármeghatározásra alkalmas, mostanában igen aktuális 
képet egy madárbarát.  

Érdemes egy kis időt eltölteni a nézegetésével, sok ismert madarat találunk rajta. De olyan 
is van, aminek csak a kinézetét ismerjük, a nevét nem, de fordítva is előfordul: a nevét már 
olvastuk valahol, csak fogalmunk sincs, hogyan néz ki az adott tollas jószág. 
Kellemes nézelődést kívánok! 

                       

Összegyűjtögette: Marika néni 
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Téli szünet 

 

Nagyon vártam már a téli szünetet, és nem csak azért, mert nem kell iskolába menni ����, 

hanem azért is, mert számomra ez várakozással teli, varázslatos 

időszak.  

Karácsony előtt elkezdtük díszíteni a házat és az udvart. Még a kis 

kedvencek is segítettek. ����  

Szebbnél szebb díszek kerültek fel a polcokra, az ablakokra, világítottak 

a hangulatos égősorok.  

  

Anyukámmal és testvéremmel többféle sütit is sütöttünk, például 

mézeskalácsot. Eleinte a szabályos formákat használtuk, majd egyre 

kreatívabb alkotások kerültek a tepsire, hatalmas kacagások mellett. 

���� 

 

  

A karácsonyfát is együtt díszítettük 24.-én. Idén kissé rendhagyó díszek 

kerültek fel. ����  

Persze ez csak poén volt. Miután kibohóckodtuk magunkat, leszedtük a 

maszkokat és rendes karácsonyfadíszeket aggattunk a fára.  

 

 

A karácsony és az azt követő napok nagyon nyugalmasan teltek.  Aludtunk sokáig, 

társasoztunk nagyokat, filmeket néztünk, kutyát sétáltattunk, olvastunk és persze 

kockultunk. ����  Én megtanultam zsonglőrködni is kis zsonglőr labdákkal.  

Szilveszterkor hajnalig társasjátékoztunk.  Annyira belemerültünk, hogy majdnem elmaradt 

az éjféli koccintás is. ���� Ez a téliszünet, az ünnepek kissé más volt a covid miatt, mint az 

eddigi években, hiányozott a bandázás a barátokkal, de reméljük, hogy mielőbb visszatér 

minden a régi kerékvágásba!  

(Radák Sára 5.a)
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 Ti mondtátok… 

 
Példa a kétéltűekre: „Mi is azok vagyunk, mert itt az iskolában is élünk, meg 

otthon is…”  

 

Milyen környezeti feltétel szükséges a növények oxigéntermeléséhez? „Jó…”   

 

A lelkiismeretről: „Nekem azt súgja, hogy feleljek matekból, és akkor 

találkozhatok Kis Grófoval …” 

------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

 A hónap vicce 
 „- Ha jól felelsz egy kérdésemre, akkor megkapod a kettest földrajzból. Hány csillag 
van az égen?- kérdezi a tanár. 
- 2 316 524 – feleli a diák. 
- Hát ezt meg honnan vetted? 
 - Ez már egy második kérdés, tanár úr...” 

 

 (Mervel Szonja 6.a)








